

Title (en)
Container-washing machine.

Title (de)
Vorrichtung zum Reinigen von Behältern.

Title (fr)
Dispositif de nettoyage de récipients.

Publication
EP 0345470 A1 19891213 (DE)

Application
EP 89108215 A 19890506

Priority
DE 3819126 A 19880604

Abstract (en)

A washing machine for containers, such as ampoules (1), bottles or the like, has a circumferential conveying apparatus (20) which feeds the containers to spraying and blow-out apparatuses (16). For holding the containers, the conveying apparatus has on one conveying wheel (21) radially projecting tongs (22), four of which are arranged on one carrier (30) in each case. The carriers (30) are arranged rotatably on the conveying wheel by means of shafts (31) so that the containers fed in for spraying and blowing out in an upright position can be turned. In order to be able to keep the containers at a distance which is as small and as even as possible and to avoid collisions during turning, the carriers (30) are also arranged so as to be radially displaceable on the conveying wheel (21). Guide rollers (44, 45), guided in guide grooves (51, 55, 56), displace the shafts bearing the carriers during rotation of the conveying wheel. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Reinigungsvorrichtung für Behälter, wie Ampullen (1), Flaschen oder dergleichen, hat eine umlaufende Fördereinrichtung (20), die die Behälter Ausspritz- und Ausblaseeinrichtungen (16) zuführt. Zum Halten der Behälter hat die Fördereinrichtung an einem Förderrad (21) radial abstehende Zangen (22), von denen jeweils vier an einem Träger (30) angeordnet sind. Die Träger (30) sind mittels Wellen (31) drehbar am Förderrad angeordnet, damit die aufrecht zugeführten Behälter zum Ausspritzen und Ausblasen gewendet werden können. Um die Behälter in möglichst geringem und gleichmäßigen Abstand halten zu können und um Kollisionen beim Wenden zu vermeiden, sind die Träger (30) auch radial verschiebbar am Förderrad (21) angeordnet. In Führungsnoten (51, 55, 56) geführte Führungsräder (44, 45) verschieben die die Träger tragenden Wellen beim Umlauf des Förderrades.

IPC 1-7
B08B 9/42; B67C 1/16

IPC 8 full level
B08B 9/42 (2006.01)

CPC (source: EP)
B08B 9/426 (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] DE 2747044 C2 19820729
- [A] GB 1409734 A 19751015 - HILL ENG CO HULL LTD THOMAS
- [A] FR 2489802 A1 19820312 - MECI DI BIANCHINI E MARCHINI [IT]

Cited by

CN106111646A; CN103223410A; CN106111644A; EP0854102A1; US6079541A; EP0483712A1; EP1532916A3; CN103157623A;
DE102014110107A1; DE102014110107B4; US10494245B2; WO2019207155A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0345470 A1 19891213; EP 0345470 B1 19920729; DE 3819126 A1 19900208; DE 58901929 D1 19920903

DOCDB simple family (application)
EP 89108215 A 19890506; DE 3819126 A 19880604; DE 58901929 T 19890506